
Topics of practical classesmedical faculty, 
5th year, 9th semester (autumn)
1. Acute appendicitis. Errors, dangers and complications in diagnosis and treatment.

2. External abdominal hernias and their complications. Modern methods of surgical treatment.

3. Complications of gastric and duodenal ulcers. Current issues in diagnosis and treatment.

4. Acute intestinal obstruction. Differential diagnosis. Surgical tactics and treatment depending on the form of obstruction.

5. Acute and chronic disorders of mesenteric blood circulation. Differential diagnosis, surgical tactics.

6. Acute pancreatitis and its complications. Modern methods of treatment of destructive pancreatitis.

7. Peritonitis. Current issues in diagnosis and treatment.
Темы практических занятий лечебный факультет, 

5 курс, 9 семестр (осень)
1. Острый аппендицит. Ошибки, опасности и осложнения в диагностике и лечении.

2. Наружные грыжи живота и их осложнения. Современные методы хирургического лечения.

3. Осложнения язвенной болезни желудка и двенадцатиперстной кишки. Актуальные вопросы диагностики и лечения.

4. Острая кишечная непроходимость.  Дифференциальный диагноз. Хирургическая тактика и лечение в зависимости от формы непроходимости.

5. Острые и хронические нарушения мезентериального кровообращения. Дифференциальный диагноз, хирургическая тактика.

6. Острый панкреатит и его осложнения. Современные методы лечения деструктивного панкреатита.

7. Перитонит. Актуальные вопросы диагностики и лечения.
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